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Mnohým z  vás bych chtěl poděkovat za 
vaši aktivní účast v  životě naší obce, za 
vaši spolupráci a  ochotu zlepšovat náš 
společný domov. Díky vám máme obec 
krásnější a živější.

Přeji vám všem obyvatelům Lubníka 
klidné, šťastné a  láskyplné Vánoce a  do 
nového roku hodně zdraví, pohody a spo-
kojenosti. Ať nás i  v  roce 2025 provází 
vzájemná podpora, porozumění a společ-
né úsilí o  lepší budoucnost nejen naší 
obce.

Martin P. Totušek, starosta obce

Vážení spoluobčané, milí Lubničáci,

rok 2024 se chýlí ke svému konci, blí-
žíme se k  nejkrásnějším svátkům 
v roce – Vánocům a jsme na prahu nové-
ho roku. Je to čas, kdy se snad můžeme 
na chvíli zastavit a zamyslet se nad tím, co 
všechno jsme prožili, a poděkovat za to co 
nám do života přinesl uplynulý rok.

Pro naši obec byl letošní rok zejmé-
na rokem připrav a  započatých realizací 
a  rekonstrukcí, které budou dokončeny 
v roce 2025. Naleží k nim úprava chodníků 
a nová větev veřejného osvětlení v dolní 
části obce ve spolupráci s realizací nového 
optického kabelu v obci. V této souvislosti 
bych vás chtěl moc poprosit o  shovíva-
vost a trpělivost s ohledem na pokračující 
práce v  nastupující zimě, které s  sebou 
přináší více nepořádku, ruchu či bláta, 
než bychom si všichni přáli. V novém roce 
se dokončí i zahájená stavba nové místní 
komunikace u  č.  p. 42 a  dojde k  obnově 
exteriérové sochy sv. Rocha u č. p. 62. Ale 
především bude realizováno nové zázemí 
na našem hřišti, a  pokud bude schvále-
na dotační podpora, rozběhne se také 
adaptace prostor pro dětskou skupinu 
v budově obecního úřadu. V řešení nadále 
zůstává příprava projektové dokumenta-
ce k domovním čistírnám odpadních vod, 
demolice zemědělské usedlosti č.  p. 32 
či postoupení s  realizací technické infra-
struktury u stavebních pozemků za č. p. 5 
a zahájení jejich prodeje.

SLOVO STAROSTY OBCE

Výpis usnesení č. 8/2024 ze za-
sedání zastupitelstva obce ze dne 
31. 10. 2024

Usnesení č. 69/2024

Zastupitelstvo obce Lubník určilo ově-
řovateli paní Elišku Čapkovou a  pana 
Petra Janečka a  zapisovatelem Martina 
P. Totuška.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 70/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo pro-
gram zasedání dne 31. 10. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Janeček)

Usnesení č. 71/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo kon-
trolu usnesení ze zasedání zastupitelstva 
obce ze dne 28. 08. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 72/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo roz-
počtové opatření č. 17 k rozpočtu obce na 
rok 2024:

 ► navýšení výdajů ve výši 950.000 Kč 
v  paragrafu 3631  – veřejné osvětlení, 
v položce 6121 – stavby;

 ► navýšení výdajů ve výši 100.000 Kč 
v paragrafu 3633 – výstavba a údržba 
inženýrských sítí, v  položce 5909  – 
ostatní neinvestiční výdaje;

 ► navýšení příjmů ve výši 450.000 Kč 
v  paragrafu 3639  – komunální služby 
a územní rozvoj, v položce 3111 – pří-
jmy z prodeje pozemků;

8115  – změna stavu krátkodobých pro-
středků na bankovních účtech ve výši 
600.000 Kč.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 73/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo roz-
počtové opatření č. 18 k rozpočtu obce na 
rok 2024:

 ► navýšení výdajů ve výši 30.000 Kč 
v  paragrafu 3299  – ostatní záležitosti 
civilní připravenosti na krizové stavy, 
v položce 5321 – neinvestiční transfe-
ry obcím;

8115  – změna stavu krátkodobých pro-
středků na bankovních účtech ve výši 
30.000 Kč.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 74/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo roz-
počtové opatření č. 19 k rozpočtu obce na 
rok 2024:

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
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 ► navýšení příjmů ve výši 126.675,11 Kč 
v  položce 4116  – ostatní neinv. přij. 
transfery ze SR;

 ► snížení příjmů ve výši 120.220,55 Kč 
v  položce 4216  – ostatní invest. přij. 
transfery ze SR;

 ► navýšení výdajů ve výši 3.454,56 Kč 
v paragrafu 2321 – odvádění a čištění 
odpadních vod, v položce 5154 – elek-
trická energie;

 ► navýšení výdajů ve výši 3.000 Kč v pa-
ragrafu 2321  – odvádění a  čištění 
odpadních vod, v položce 5169 nákup 
ostatních služeb.

Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 75/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schváli-
lo záměr zrušit Smlouvu o  budoucí 
kupní smlouvě, kterou obec Lubník uza-
vřela dne 15. 09. 2008 se členy tehdejšího 
Družstva SBD Lubník, IČO 25966448 (nyní 
Bytové družstvo Lubník) na prodej ideální 
1/16 budovy, v níž jsou umístěny sklípky 
a  garážová stání, náležející k  bytovému 
domu č.  p. 2 v  Lubníku, schvaluje vzoro-
vou dohodu o zrušení uvedené Smlouvy 
o budoucí kupní smlouvě a pověřuje sta-
rostu obce k  uzavření uvedené dohody 
s jednotlivými členy bytového družstva.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 76/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schváli-
lo poskytnutí daru ve výši 30.000 Kč 
v  souvislosti s  povodněmi 2024, a  to 

na transparentní účet obce Bohdíkov, 
Bohdíkov 163, PSČ 78964; IČO: 00302376.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 77/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo po-
řadí veřejné zakázky malého rozsahu 
„PD  – odkanalizování obce prostřednic-
tvím realizace soustav domovních ČOV“:

1. Vodní Projekty,  s.  r.  o., Liberijská 67/1, 
160 00 Praha 6, IČO: 06857434;

2. Pecival Engineering, s.  r. o., Unhošťská 
1629, 25301 Hostivice, IČO: 09607510;

3. TopolWater,  s.  r.  o., Nad Rezkovcem 
1114/2, 28601 Čáslav, IČO: 26212943;

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo uza-
vření smlouvy o dílo se společností Vodní 
Projekty,  s.  r.  o., Liberijská 67/1, 160 00 
Praha 6, IČO: 06857434 k akci „PD – odka-
nalizování obce prostřednictvím realizace 
soustav domovních ČOV“.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 78/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle článku 
IV. odst. 1 Pravidel pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu mimo režim zá-
kona rozhodlo o  výběru zhotovitele 
„Rekonstrukce VO“, kterým je společnost 
Vegacom, a. s., Novodvorská 1010/14, 142 
00 Praha 4  – Lhotka; IČO: 25788680, dle 
cenové nabídky ze dne 10. 10. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 79/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle článku 
IV. odst. 1 Pravidel pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu mimo režim záko-
na rozhodlo o výběru dodavatele „Obnova 
povrchů chodníků v obci Lubník“, kterým 
je společnost Stavebniny Stupka,  s.  r.  o., 
Jaroměřice 343, 56944; IČO: 47455012, dle 
cenové nabídky ze dne 08. 10. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 80/2024

Zastupitelstvo obce Lubník rozhodlo pře-
vzít do výpůjčky od manželů Pultarových, 
Lubník č.  p. 62, sochu sv.  Rocha se svě-
teckými reliéfy umístěnou na pozemku 
p.  č.  204/2 v  k.ú. Lubník za účelem pro-
vedení jejího odborného restaurování 
a schvaluje příslušnou smlouvu o výpůjčce.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 81/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle článku 
IV. odst. 1 Pravidel pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu mimo režim záko-
na rozhodlo o výběru dodavatele „Obnova 
exteriérové sochy sv.  Rocha v  Lubníku“, 
kterým je Bohdan Hlavatý, Sportovní 
150, 53003 Pardubice - Nemošice; IČO: 
72836482, dle cenové nabídky z  výbě-
rového řízení a  pověřuje starostu obce 
k uzavření smlouvy o dílo.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 82/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schváli-
lo zrušení usnesení č.  45/2024 ze dne 
26. 06. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 83/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schvá-
lilo záměr prodeje části pozemku 
p. č. st.186/1 – zastavěná plocha a nádvo-
ří, o celkové výměře 315 m2 v k. ú. Lubník 
dle přílohy č. 2.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 84/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo 
záměr prodeje části pozemku p. č. 871/1 – 
ostatní plocha, o  celkové výměře 123 m2 
a p. č. 871/1 – ostatní plocha, o celkové vý-
měře 8 m2 k. ú. Lubník dle přílohy č. 3.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)
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Usnesení č. 85/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle § 85 
písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném znění, rozhod-
lo o  nabytí pozemku p.  č.  991  – ostatní 
plocha, o výměře 1 m2 v k. ú. Lubník, kte-
rý je v majetku E. Z. a J. Z., oba bytem xxx, 
do majetku obce Lubník za celkovou kup-
ní cenu 50 Kč.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Usnesení č. 86/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle § 85 
písm.  a) zákona č.  128/2000 Sb., o  ob-
cích (obecní zřízení), v  platném znění, 
rozhodlo o  nabytí pozemku p.  č.  20/2  – 
zahrada, o  výměře 65 m2 v  k. ú. Lubník, 
který je v majetku J. J., bytem xxx, do ma-
jetku obce Lubník za celkovou kupní cenu 
3250 Kč.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Karel)

Výpis usnesení č. 9/2024 ze za-
sedání zastupitelstva obce ze dne 
25. 11. 2024

Usnesení č. 87/2024

Zastupitelstvo obce Lubník určilo ověřo-
vateli pana Karla Šilara a  pana Miloslava 
Šubrta a zapisovatelem Martina P. Totuška.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 88/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo pro-
gram zasedání dne 25. 11. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 89/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo kon-
trolu usnesení ze zasedání zastupitelstva 
obce ze dne 31. 10. 2024.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 90/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo 
navýšení ceny díla „Komunikace na po-
zemku p. č. 307/5 k. ú. Lubník“ o vícepráce 
v hodnotě 116.952 Kč bez DPH a pověřu-
je starostu obce k uzavření Dodatku č. 1 ke 
Smlouvě o dílo.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 91/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo 
výzvu k  podání nabídky a  zadávací do-
kumentaci k  oslovení k  veřejné zakázce 
„Oprava lesní cesty z obce Lubník k brodu 
Hraničního potoka“ a  rozhodlo, že výbě-
rové řízení bude otevřené.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 92/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schváli-
lo prodej ideálních 14/16 pozemku 

p. č. st.186/1 – zastavěná plocha a nádvo-
ří, o  výměře 315 m2, Bytovému družstvu 
Lubník, Lubník 2, 563 01 Lanškroun, IČO: 
25966448 za dohodnutou kupní cenu 
82 687,50 Kč s připočtením nákladů obce 
spojených s  tímto prodejem a  pověřilo 
starostu obce k uzavření kupní smlouvy.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 93/2024

Zastupitelstvo obce Lubník schválilo pro-
dej pozemku p. č. 871/3 – ostatní plocha 
o výměře 8 m2 a části pozemku p. č. 871/1 – 
ostatní plocha, o  výměře 123 m2 (dle GP 
pro rozdělení pozemků č.  483-116/2024 
nově označen jako pozemek p. č. 871/10) 
J. Š., bytem xxx a  J. P.  Š., bytem xxx za 
jednotkovou cenu 50 Kč/m2 a  pověřilo 

starostu obce k uzavření kupní smlouvy.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Usnesení č. 94/2024

Zastupitelstvo obce Lubník podle § 85 
písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném znění, rozhodlo 
o nabytí části pozemku p. č. 232/1 – trvalý 
travní porost, o výměře 26 m2 (dle GP pro 
rozdělení pozemků č. 483-116/2024 nově 
označeno jako pozemek p.  č.  232/4) v  k. 
ú. Lubník, který je v majetku J.P. Š., bytem 
xxx, do majetku obce Lubník za celkovou 
kupní cenu 1 300 Kč.
Výsledek hlasování: 6× pro, 1× nepříto-
men (Klug)

Vážení spoluobčané,

z důvodu čerpání dovolené bude obecní úřad pro veřejnost v  tomto roce naposledy 
otevřen ve středu 18. 12. 2024 do 17:00. V novém roce budou úřední hodiny v nezmě-
něné podobě a znovu se uvidíme v pondělí 6. 1. 2025.

OBECNÍ ÚŘAD V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

Informace o fungování obecního úřadu v době vánočních svátků

Úřední hodiny:

Pondělí: 8–11, 14–17

Středa: 8–11, 14–17
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Projekt domovních čistíren odpadních 
vod nám postoupil do další fáze a  tou 
je tvorba projektu. Zhotovitelskou fir-
mou je firma Vodní projekty,  s.  r.  o., která 
předložila ve výběrovém řízení nejnižší 
cenovou nabídku ve výši 428 200 Kč. V pá-
tek 29.  listopadu byli pozváni všichni 
zájemci na schůzku s panem projektantem 
Ing. Pavlem Jirákem, aby se dozvěděli de-
tailní informace o dalším postupu a mohli 
vznést případné dotazy.

V  úvodu byly krátce shrnuty podmínky 
projektu. Na jednu nemovitost činí dotace 
150 000 Kč, spoluúčast občanů je plánová-
na ve výši 20 000 Kč/nemovitost, zbývající 
náklady uhradí obec. Celkové náklady na 
jednu čistírnu se budou pohybovat oko-
lo 200 000  – 240 000 Kč. Do nákladů je 
třeba započítat studii, projekt, samotnou 
čistírnu, výkopové práce, administrativu, 
odpadní trubky  atd. Každý majitel si dále 
ponese náklady na el. energii (odhadem 
1 500  – 2 000 Kč/rok dle tarifu). Vývozy 
kalu zajistí obec 2x ročně, bude se jed-
nat zhruba o 60 l kalu za ½ roku. Obec se 
bude starat o chod, údržbu, odběr vzorků 
a bezproblémové fungování minimálně po 
dobu udržitelnosti, která činí 10 let. Po re-
alizaci čistíren bude zřízen fond oprav, ze 
kterého budou hrazeny vývozy kalu, opra-
vy a odběry vzorků. Podmínkou dotace je 
odkanalizování min. 30% nemovitostí, kde 
je zapsána nějaká osoba k bydlení. V naší 
obci je cca  125 takových nemovitostí. 

O projekt projevilo zájem 48 vlastníků ne-
movitostí. Projekt je třeba zrealizovat do 
4 let od vydání právního aktu.

Dále byl představen postup, který bude 
následovat v  roce 2025. První krokem je 
závazné potvrzení zájmu všech majitelů 
nemovitostí, kteří se do projektu nahlásili 
a složení kauce ve výši 5 000 Kč. Již od led-
na nového roku budou probíhat projekční 
práce, kdy bude zástupce obce a  pan 
projektant Ing.  Pavel Jirák postupně ob-
cházet všechny nemovitosti a zakreslovat 
situaci do projektu. Je potřeba si předem 
rozmyslet, kde bude čistírna umístěna, 
kudy povede přístup do nemovitosti, zda 
bude původní jímka zachována a podob-
ně. Poté bude vyhotoven projekt a začne 
se vyřizovat stavební povolení. Časově se 
dostáváme do druhé poloviny roku 2025. 
Následovat bude zadávací řízení na výběr 
zhotovitele.

Realizace připadne s  největší pravděpo-
dobností na rok 2026 a  bude realizována 
zhotovitelskou firmou tzv. na klíč. Do pro-
jektu se mohou noví zájemci zapojit pouze 
za podmínky, když odstoupí někdo ze stá-
vajících zájemců. Pokud by počet zájemců 
klesl pod 30% (vysvětleno viz výše) projekt 
se realizovat nebude. Od roku 2027 již za 
odkanalizování nezodpovídá obec, ale ma-
jitelé jednotlivých nemovitostí.

Text: Eliška Čapková

PROJEKT DOMOVNÍCH ČISTÍREN ODPADNÍCH VOD
Během listopadu jsme byli informováni 
o tom, že náš projekt na vybudování záze-
mí na hřišti postoupil ze zásobníku projektů 
mezi hodnocené projekty a  dále byl bez 
výhrady schválen. Máme tedy velkou ra-
dost z  toho, že Vám můžeme oznámit, že 
nové zázemí na hřišti bude. Realizace pro-
běhne během příštího roku. Financování 

proběhne ze tří zdrojů a  to: prostřed-
nictvím Národní sportovní agentury, 
Pardubického kraje a vlastních prostředků 
obce. Zhotovitel projektu byl již vysoutě-
žen. Zvítězila firma KOZEL-STAVBY,  s.  r.  o. 
Celková částka za vyhotovení díla činí 
2 879 804,97 Kč bez DPH.

Text: Eliška Čapková

DOBRÁ ZPRÁVA Z NÁRODNÍ SPORTOVNÍ AGENTURY

V poslední době se množí dotazy ohledně 
uzavření mateřského centra pro veřejnost 
z důvodu přebudování prostor na dětskou 
skupinu. Omezení se dotkne i  knihovny. 
Prozatím nejsme schopni stanovit přesné 
datum, ani se stoprocentní jistotou říci, že 
k tomu dojde. Realizace celé akce bude vel-
mi finančně nákladná a je přímo závislá na 
získání dotace. O  dotaci jsme požádali již 
zhruba před třemi měsíci, ale zatím nemá-
me od řídícího orgánu žádné informace. 
Hodnocení projektu pravděpodobně 
proběhne v  lednu. Z  výše popsaných dů-
vodů je datum uzavření mateřského centra 
a knihovny stále otevřené.

Pokud dotaci získáme, tak nebudeme s re-
alizací otálet. Provoz mateřského centra 
bude zrušen a  o  provozování knihovny 
v  náhradních prostorech se diskutuje. 
O dalším postupu budete včas informováni.

Text: Eliška Čapková

UZAVŘENÍ MATEŘSKÉHO CENTRA A KNIHOVNY

Pokud nechcete při-
jít o žádnou novinku 
z obecního úřadu 
a chcete mít všechny 
informace ihned k dis-
pozici, nezapomeňte si registrovat 
službu MUNIPOLIS.
Připojit se k nám můžete několika 
způsoby:
1. Prostřednictvím odkazu: https://

lubnik.munipolis.cz
2. Registrovat se můžete také osob-

ně přímo na našem úřadu. Rádi 
vám pomůžeme.

3. Oficiální aplikaci MUNIPOLIS naší 
samosprávy si můžete stáhnout 
přímo na App Store nebo Google 
Play. Poté si stačí přidat naši obec/
město a budete mít informace 
vždy po ruce.
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stávající vedení veřejného osvětlení, vy-
užijeme tuto příležitost k  připoložení 
nových kabelů. V případě zadní cesty od 
č.  p. 58 k  č.  p. 53 se nám povedla polo-
žit zcela nová větev veřejného osvětlení. 
Pokud nám to finanční možnosti dovo-
lí, v  dalším roce bychom tuto část obce 
osadili lampami veřejného osvětlení. 
Náklady na úpravu veřejného osvětlení 
činily celkem 906 000 Kč bez DPH.

V současné době probíhá v naší obci vý-
stavba optické sítě. Postupuje se od 
spodního konce naší obce k  hornímu. 
V  úsecích, kde je optické vlákno taže-
no pod chodníkem, dojde k  odstranění 
původní dlažby, kterou nahradí nová zám-
ková dlažba. Celkové náklady na tuto akci 
v letošním roce činí 353 000 Kč. Poneseme 
je však pouze částečně, protože jsme 
úspěšně zažádali o  dotaci Pardubického 
kraje z Programu obnovy venkova 2023+ 
ve výši 135 000 Kč. A pokud tudy prochází 

CHODNÍKY - POLOŽENÍ NOVÉ DLAŽBY A NOVÉHO 
VEDENÍ VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ

Každým rokem se snažíme opravit nějaký 
úsek místní komunikace, nebo vybudovat 
komunikaci novou. To byl také případ le-
tošního roku. Komunikace vzniká k  nové 
zástavbě v  okolí č.  p. 42. V  tomto roce 
došlo k  přípravě a  zhutnění povrchu, 
aby se na jaře 2025 mohla položit finál-
ní asfaltová vrstva. Zhotovitelem cesty je 
Skanska,  a.  s. Původní cena dle výběro-
vého řízení činila 432 516,25 Kč bez DPH. 
V  závěru roku byly na zakázce schváleny 
vícepráce ve výši 116 952 Kč bez DPH za-
hrnující opravu stávající zpevněné cesty 
a úpravu odvodnění.

Text a foto: Eliška Čapková

VYBUDOVÁNÍ NOVÉHO ÚSEKU MÍSTNÍ KOMUNIKACE

Na úsecích chodníku o  délce 900 m tak 
dojde k výměně staré dlažby. Samozřejmě 
cílem je vyměnit dlažbu v  celé obci 
a  v  tomto duchu budeme pokračovat 
i v následujících letech.

Omlouváme se za komplikace, které jsou 
s budováním spojené, ale věříme, že je to 
do budoucna dobrý krok.

Text a foto: Eliška Čapková
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Poslední pomyslnou tečkou za rekon-
strukcí sálu bylo dovybavení kuchyňky. 
Jsme rádi, že se v  letošním roce našly fi-
nanční prostředky a  nyní již nic nebrání 
tomu, aby se sál plnohodnotně využíval 
pro různé akce a oslavy. Prostor si lze pro-
najmout dvěma způsoby, a to: velký sál + 
bar + kuchyňka + malý sál, cena činí pro 
cizí osoby a  organizace 5 000 Kč a  pro 
místní občany je cena stanovena na 
2 000 Kč, druhou možností je pronájem 
pouze malého sálu a kuchyňky za 3 000 Kč 
pro cizí osoby a  organizace a  pro místní 
občany je to za 1 000 Kč. Cena se platí za 
jeden den pronájmu a k ceně si je nutné 

ještě připočíst náklady na spotřebovanou 
el. energii, plyn a vodu.

Kuchyň je vybavena sporákem, profe-
sionální myčkou, ohřívacím vozíkem 
s  gastronádobami, tlakovou mycí spr-
chou, drobnými elektrospotřebiči jako je 
toustovač, topinkovač, rychlovarné kon-
vice, mixér, dále pak nádobím jako jsou 
velkoobjemové hrnce, pánve, obracečky, 
vařečky, naběračky a podobně. K dispozi-
ci je 100 ks hrnků, sklenic, sklenic na víno, 
talířů a  příborů. Vybavení celé kuchyně 
včetně spotřebičů vyšlo cca na 350 000 Kč. 
Pokud by se kuchyň využívala, nebráníme 
se ani pořízení konvektomatu.

Jestli tedy plánujete v  příštím roce něja-
kou velkou rodinnou sešlost, prostory 
jsou Vám k dispozici.

Text a foto: Eliška Čapková

DOKONČENÍ KUCHYŇKY NA SÁLE

Poplatek ze psů

Povinnost platit poplatek ze psů upravu-
je Obecně závazná vyhláška obce Lubník 
č.  2/2019, která zůstává i  pro rok 2025 
v nezměněné podobě. Poplatek platí oso-
ba, která je přihlášená nebo má sídlo na 
území obce Lubník a je držitelem psa. Za 
jednoho psa činí poplatek 100 Kč a za dru-
hého a každého dalšího psa téhož držitele 
150 Kč. Poplatek lze hradit hotově na po-
kladně obecního úřadu nebo bankovním 
převodem na účet 1322795349/0800. 
Jako variabilní symbol uveďte číslo 
popisné, do poznámky pak jméno ma-
jitele. Poplatek je splatný nejpozději do 
31. 3. 2025. Při první registraci psa obdrží 
majitel kovovou známku, která slouží jako 
identifikátor při zaběhnutí, nebo ztrátě 
psa.

Poplatek za obecní systém 
odpadového hospodářství

Problematiku týkající se poplatků za 
využívání sytému odpadového hospodář-
ství nově řeší Obecně závazná vyhláška 
č.  1/2024. Poplatníkem je fyzická osoba 
trvale přihlášená v obci, nebo vlastník ne-
movité věci zahrnující byt, rodinný dům 
nebo stavbu sloužící pro rodinnou rekre-
aci, ve které není přihlášena žádná osoba 
a  která je umístěna na území obce. Od 
1. 1. 2025 jsme bohužel nuceni poplatek 
skokově zvednout na 700 Kč na jednoho 

poplatníka za rok. Od poplatku je osvobo-
zena osoba, která v  daném kalendářním 
roce dovrší nejvýše 3  let věku nebo fy-
zická osoba, která se po dobu delší než 
9 po sobě jdoucích kalendářních měsíců 
zdržuje mimo území obce. Podrobnější in-
formace jsou uvedeny ve vyhlášce, kterou 
naleznete na webových stránkách obce. 
Poplatek lze hradit hotově na pokladně 
obecního úřadu nebo bankovním pře-
vodem na účet 1322795349/0800. Jako 
variabilní symbol uveďte číslo popisné, 
do poznámky pak napište jména osob, 
za které je poplatek hrazen. Poplatek je 
splatný nejpozději do 31. 3. 2025.

Při stanovování výše poplatku za odpady 
pro rok 2025 jsme vycházeli ze skutečných 
nákladů roku 2024 (tj. prosinec 2023 – lis-
topad  2024). Náklady za měsíc listopad 
byly stanoveny kvalifikovaným odhadem. 
Níže uvádíme srovnání nákladů za odpa-
dové hospodářství za roky 2022 a 2024.

Z uvedených tabulek vyplývá, že obec na 
likvidaci odpadů výrazně doplácí. V  roce 
2022 byla ztráta ve výši 18 876 Kč, ale 
v roce 2024 je to již 90 138 Kč, což už je část-
ka, kterou přehlížet nemůžeme. Obec se 
snažila do poslední chvíle držet poplatek 
na stejné úrovni. Neustále se však zvedá 
cena za likvidaci 1 t komunálního odpadu, 
dále nově platíme za likvidaci textilu a od 
roku 2025 se s největší pravděpodobnos-
tí zdraží také vývoz bioodpadu. Provedli 
jsme průzkum cen v  okolních obcích. Ty 
povětšinou ke zdražení přistoupily již 

MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2025
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v minulých letech. Poplatek máme buď na 
srovnatelné úrovni nebo levnější. Navíc je 
vysoce pravděpodobné, že se bude vývoz 
odpadu v  následujících letech i  nadále 
zdražovat. Mimo jiné je důvodem Akční 
plán EU k oběhovému hospodářství, kte-
rý stanovil cíl potřeby snížení produkce 
směsných odpadů do roku 2030 na po-
lovinu ve srovnání s  rokem 2020. Velmi 
silným motivačním prvkem pro obec je 
pak postupné zdražování likvidace 1 t 
směsného komunálního odpadu v  jed-
notlivých letech podle toho, jak daná obec 
třídí odpad. Tyto limity (viz graf na konci 
článku) jsou rok od roku přísnější a je těž-
ší se do nich vejít. Naše obec je prozatím 

Náklady za odpady v Kč

Komodita 2022 2024

Papír 16 031 0

Plast 54 076 22 497

Sklo 11 131 11 549

Bioodpad 605 0

Nebezpečný odpad 13 266 19 243

Komunální odpad 216 288 329 143

Pronájem popelnic --- 50 965

Ostatní 6 850 1 200

Celkem 318 247 434 597

Výnosy za odpady v Kč

Komodita 2022 2024

Prodej druhot-
ných surovin 17 787 6 870

EKO KOM 95 627 139 702

Místní poplatky – 
občané a č. p. 185 957 197 887

Celkem 299 371 Kč 344 459

Počet platících občanů 339 352

Počet plateb za č. p. 13 9

Počet platících cizinců 9 0

Celkem 361 361

Bilance za odpady 2022

Výnosy v Kč Náklady v Kč

299 371 318 247

Ztráta -18876

Zdražení na 1 poplatníka 
potřebné k vyrovnání ztráty 52,29

Bilance za odpady 2024

Výnosy v Kč Náklady v Kč

344 459 434 597

Ztráta -90 138

Zdražení na 1 poplatníka 
potřebné k vyrovnání ztráty 250

splňuje a  je předpoklad, že je bude ještě 
zhruba dva roky plnit. Poté již spadneme 
do kategorie dalšího zvýšení cen, pokud 
nedojde k  výraznému poklesu produkce 
směsného komunálního odpadu. Naopak 
za odevzdání vytříděného odpadu získá-
vá obec peníze zpět.

Apelujeme tedy na všechny občany, aby 
v co nejvyšší míře třídili odpad. Obec po-
skytla každé domácnosti popelnice na 
plast a  papír a  dále kontejnery na biolo-
gicky rozložitelný odpad. Vytvořila tak 
přívětivé podmínky pro to, aby nám ko-
munálního odpadu zbývalo co nejméně.

Text: Eliška Čapková, Renata Totušková
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V neděli 3. listopadu 2024 proběhlo v za-
sedací místnosti OÚ slavnostní uvítání 
nových občánků Lubníka. Ke slavnostní-
mu obřadu se dostavili Žaneta a Vojtěch 

Čapkovi s  dcerou Natálkou a  Kateřina 
Květenská a  Ladislav Pospíšil s  dce-
rou Adélkou. Po slavnostním zahájení 
a  projevu pana starosty přivítaly nové 
spoluobčánky místní děti pěknými recita-
cemi. Po přednesu básní rodiče přistoupili 
k  podpisu v  pamětní knize, přičemž své 
děti položili do kolébky, kde už čekaly 
naše sudičky, aby jim popřály do života. 
Následovalo předání věcných darů od 
OÚ Lubník, osobní blahopřání a  společ-
né focení.

Text: Hana Brejšová
Foto: Eliška Čapková

VÍTÁNÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ LUBNÍKA 
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Ve čtvrtek 5.  12. se v  naší malebné obci 
opět naplnila skutková podstata tripar-
titní úmluvy mezi Nebem, Peklem a obcí 
Lubník.

Nebe ve své velkorysosti, poskytlo, jak 
už je tomu pravidlem, toho nejkrásnější 
andělíčka, který přinesl spolu se sva-
tým Mikulášem spoustu dobrot, jež při 
obchůzce obcí rozdávali všem hodným 
dětem.

Peklo se letos opravdu činilo a uvolnilo ze 
svých řad hned 5 děsuplných čertů, kteří si 
úhledně vyčesali kožichy, nabrousili rohy 
a moc se těšili, až si několik zlobivých děti-
ček odnesou do pekla. Obecně je známo, 
že do pekla se nikdy nikomu moc nechtě-
lo, a  tak se ví, že čerty trápí nedostatek 
pracovní síly na topení po pekelnými kotli.

Ale, jak se říká, co čert nechtěl, ze všech 
41 navštívených dětí si neodnesli ani jed-
no. Ačkoli byl sem tam 
v  pekelné knize hříchů 
zaznamenám drobný 
prohřešek, děti vždy 
přislíbily, že se polepší 
a  jako drobné varování 
dostaly čertovskou znač-
ku jako příslib sledování 
a návštěvy v roce příštím.

Závěrečná pekelná zprá-
va, kterou Luciferův 
posel čertík Bertík již 
doručil na obecní úřad, 
nese jakýsi hořkosladký 

tón. Čerti, a  především pak sám Lucifer, 
z  celého svého pekelného srdce doufa-
li, že letos jim bude více přáno, a  přece 
jen ukořistí pár zlobivých dušiček. I  když 
Peklo letos opět ostrouhalo, další 2 insti-
tuce se radují. V Nebi jsou rádi, že máme 
v Lubníku tak hodné děti a pan starosta je 
rád, že mu neubyl ani jeden z jeho milova-
ných obyvatel.

PEKELNÁ NÁVŠTĚVA LUBNÍKU
V sobotu 19. 10. jsme se sešli na pravidel-
né každoroční besedě se starostou. Pan 
starosta nás seznámil s  děním v  obci, co 
všechno se letos udělalo a  co je v  plá-
nu na příští rok. Je toho opravdu hodně, 
zastupitelstvo se činí a  snaží se, aby se 
nám v Lubníku dobře žilo. Paní místosta-
rostka pak pohovořila o  dotacích „Nová 
zelená úsporám light“ zaměřeným na 
důchodce. Poté následovala zajímavá 
přednáška pana Martina Dulkaje z  firmy 
Martin’s  Chocolate,  s.  r.  o. o  výrobě čo-
kolády, od pěstování kakaovníku až po 
konečný produkt, spojená s ochutnávkou 
výrobků.

Poněkud „přeslazeni“ jsme uvítali chut-
nou večeři v  podobě „vepřoknedlozela“ 
a  pak už následovala volná zábava při 
vínečku či pivečku. Bylo to příjemné i pří-
nosné odpoledne – děkujeme!

Text: Ing. Jana Škaroupková
Foto: Hana Totušková

BESEDA S DŮCHODCI 19. 10. 2024
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Na konec opět přidáváme pekelné dopo-
ručení, aby k sobě lidé byli slušní, byli na 
sebe hodní, vycházeli si vstříc, vždy pama-
tovali na dobré vychování, a především na 
to, že čert nikdy nespí!

Jako bonus vám přinášíme exkluziv-
ní rozhovory s andělem, Mikulášem 
a jedním z čertů.

Rozhovor s andělem

Andílku, jak se Vám letos daří při roz-
dávání dárků?

Moc děkuji za otázku! Letos je to opět 
nádherné období. Děti jsou plné očekává-
ní a radosti, když vidí, co pro ně máme. Je 
úžasné být součástí této tradice a šířit ko-
lem sebe pozitivní energii.

A co ty zlobivé děti? Mají šanci na ně-
jakou odměnu?

Samozřejmě! I zlobivé děti si zaslouží dru-
hou šanci. Když se snaží a slibují nápravu, 
ráda jim také přinesu nějakou malou po-
zornost. Vždyť v  každém z  nás je něco 
dobrého.

Rozhovor s Mikulášem

Mikuláši, jak hodnotíte letošní ročník? 
Byly děti hodné?

Letos byly děti většinou velmi hodné. 
Hodně mi zpívaly a  recitovaly básničky. 
Jsem na ně opravdu pyšný a mám z nich 

velikou radost. Ale samozřejmě se vždy 
najde i pár těch, kteří by mohli být trochu 
hodnější.

A co čerti? Nečiní vám příliš velké 
potíže?

Čerti jsou součástí tradice a  dělají svou 
práci. Je důležité, aby děti věděly, že dob-
ré skutky se vyplácejí. Ale nebojte se, já 
vždycky dohlédnu na to, aby to ti čerti 
nepřeháněli.

Rozhovor s čertem

Čerte, jak se vám líbí v Lubníku? 
Najdete tu dost zlobivých dětí?

Bllm bllm, moc se mi tady nelíbí, je taky 
zima a nikde nic nehoří, u nás v pekle je 
líp. Ale zase mi chutná rum, takže se to tu 
dá chvíli vydržet. No a jinak taky blbý, děti 
jsou u  vás moc hodný a  zase se vracíme 
do pekla s prázdnou.

Takže až se vrátíte do pekla tak vás 
Lucifer asi moc nepochválí že?

Bllm bllm, no to si piště že nás nepochvá-
lí, pěkně nám vypráší kožichy. Už mi psal 
SMSku, že příští rok sem půjde s náma.

Takže příští rok zavítá do Lubníka sám 
pekelný vládce Lucifer?

Přesně tak!!!

Text: Miloslav Šubrt
Foto: Jakub Karel

Možná jste všimli, že náš vánoční strom 
poněkud zhoustnul a  obrostl jehličím. 
Nejedná se ovšem o  adventní zázrak, ale 
o  jeho výměnu. Několik let nám jako vá-
noční strom sloužila korejská jedle, které 
se ale nedařilo, jak mělo. Některé větve 
úplně uschly a  roční přírůstky byly jen 
velmi malé. Zastupitelé se tedy rozhod-
li stromek vyměnit za nový. Její osud nám 
však nebyl lhostejný, a tak jsme stromu vy-
brali nové stanoviště u „Pomníku padlým“ 
před hřbitovem.

Není jedle jako jedle, tímto heslem jsme 
se zřejmě řídili a  na druhý pokus vybra-
li - také jedli, ovšem kavkazskou. Jedná 
se o  typický vánoční strom, který by měl 
být odolnější, co se podmínek týče. A že to 
bude potřeba, jsme se přesvědčili ihned 
po vykopání jámy, do které se strom měl 
zasadit. Podloží parku je výhradně jílovi-
té. Bylo nutné koupit vhodný substrát, aby 
stromek mohl prokořenit a měl do začát-
ku potřebou výživu. Na tomto místě patří 

poděkovat našim zaměstnancům, kteří byli 
nápomocní při sázení i přesazování.

Nový strom si žádal také revizi výzdoby. 
Z  té původní jsme zachovali zlaté světel-
né řetězy a  k  nim přidali stříbrné s  flash 
efektem, což znamená, že například ka-
ždá desátá žárovka problikne. Dále jsme 
pořídili světelné sítě. V  průběhu zdobení 
se přišlo na to, že světýlka zbývají. Byla by 
škoda je nepoužít, přišli tedy na řadu i list-
naté stromy. Snad se Vám naše tvorba líbí 
a my přejeme novému vánočnímu stromu, 
ať se mu u nás dobře daří a každý rok nám 
dělá stejnou radost, jako by to bylo poprvé.

Text: Eliška Čapková
Foto: Martin Prokop Totušek

NOVÝ VÁNOČNÍ STROM A VYLEPŠENÁ VÝZDOBA
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A jak jste se tedy ocitl přímo 
v Lubníku?

V  roce 1968, na plese v  kulturním domě 
v Lanškrouně, jsem poznal svoji budoucí 
manželku. A  nakonec 29.  prosince  1968 
byla svatba. Pak jsme začali s rekonstruk-
cí domu, kde teď bydlíme. Málo kdo to ví, 
ale dříve to tady byla kovárna a  na mís-
tech, kde teď zrovna sedíme se kovali 
koně. Původně jsme měli jednu místnost 
a postupně za pochodu se to tu všechno 
předělávalo.

Máte nějakou příhodu ze stavby, na 
kterou rád vzpomínáte?

Bylo to myslím v  roce 75, když byly 
Tomášovi 2 roky, tak jsme dělali podkroví, 
a ještě nebylo hotové schodiště. Byla tam 

V aktuálním čísle lubnického zpravo-
daje vám přinášíme další rozhovor. 
Tentokrát s panem Karlem Molzerem, 
který se může pyšnit titulem nejstarší-
ho muže v obci Lubník.

Pane Molzere, ještě jednou bych Vám 
chtěl moc poděkovat za možnost ten-
to rozhovor uskutečnit. Ačkoli jste 
nejstarší muž v Lubníku, tak nejste 
místním rodákem. Kde jste se tedy na-
rodil a kdy jste přišel do Lubníka?

Ne já nejsem rodák, ale už 56  let jsem 
občan Lubníka, přišel jsem v  roce 1968 
v  šestadvaceti letech. Narodil jsem se 
v Oskavě na Šumpersku. Na základní ško-
lu jsem chodil také v  Oskavě, dále jsem 
navštěvoval jedenáctiletou střední ško-
lu (gymázium) s maturitou v Uničově. No 
a když mi bylo myslím asi 18 let, tak můj 
otec dostal práci na Vysočině v Přibyslavi, 
tak jsme se tam přestěhovali. Tam už jsem 
prakticky nebyl. Po maturitě mě bohužel 
nevzali na vysokou školu, kvůli posud-
ku z národního výboru, tak jsem rok dělal 
přidavače u  zedníků a  následně jsem si 
udělal dvouletou nástavbu na průmyslov-
ce v  Jihlavě. Pak jsem dostal umístěnku 
do Tesly Lanškroun, kam jsem nastoupil 
v roce 1963 a po dvou měsících v zaměst-
nání jsem nastoupil na vojnu a  vrátil se 
v roce 1965.

ROZHOVOR S NEJSTARŠÍM OBČANEM LUBNÍKA jen díra na půdu, široká tak akorát na cho-
zení a měl jsem tam žebřík. A  to jednou, 
když babička hlídala Tomáše, tak po tom 
žebříku, ve dvou letech vylezl nahoru a ří-
kal:” Tati, tati, já jsem tady. Já sem přišel 
za tebou.” A  já povídám: “Stůj!”, měl jsem 
strach, aby se nerozviklal a  aby nespadl. 
No jo, to jsou takový vzpomínky.

Kolik máte dětí, vnoučat 
a pravnoučat?

Rok po svatbě se nám narodila Kája, po 4 
letech Tomáš a za další 2 roky Jana. A ak-
tuálně už máme 5 vnoučat, Káťu, Dana, 
Tadeáše, Tobíka, Vojtíška a 2 pravnoučata, 
Jolanku a Adélku.

To Vám moc přeju, je vidět, že mate 
krásnou rodinu. Když se ještě vrátíme 
ke kariérní stránce Vašeho života, tak 
na jakou pozici jste v Tesle nastoupil?

Byl jsem tam jako technik, byl jsem v kon-
strukci jednoúčelových strojů, které se 
používaly v Tesle na výrobu kondenzáto-
rů, odporů a podobně. Bylo to v místech 
na Smetance, jak teď stojí stará budova 
Somy Lanškroun.

Jak tenkrát vypadala práce strojí-
renského konstruktéra, bez počítačů 
a podobných vymožeností?

Klasicky, měli jsme rýsovací prkno a  tuž-
kou rýsovali na “pauzák “, pak se to 
kopírovalo a  výkresy šly do výroby. 
Následně se všechny výkresy fyzicky ar-
chivovaly a když pak někdo chtěl mašinu 
znovu vyrobit, nebo na ní něco vylepšit, 
tak se ty výkresy vytáhly a jelo se znovu.

Do jakého roku jste byl v Tesle?

V Tesle jsem byl do roku 1973 a 1. prosin-
ce jsem nastoupil do Kafilerie v Žichlínku. 
Jak jsem říkal, v tu dobu jsme rekonstru-
ovali a  potřeboval jsem lépe placenou 
práci. Dělal jsem strojníka a  vedoucího 
směny. Dělal jsem směnný provoz a  ke 
konci před důchodem už to bylo cel-
kem náročné, především ty noční směny. 
Vydržel jsem v jedné fabrice 31 let - až do 
důchodu.

Jak dlouho už jste v důchodě? A užívá-
te si zasloužený odpočinek?

Letos na jaře to bylo 20 let, v dubnu 2004 
jsem odešel. No užívám a  užíval samo-
zřejmě. Říkal jsem si, jak je to fajn, hlavně 
první půlrok, že nemusím vstávat, jak je 
to bezvadný. No a  najednou se mi zača-
lo nějak jako stýskat, tak jsem se zmínil 
před kamarádem, jestli neví o  nějakém 
„šolichu“, že bych potřeboval vypadnout 
z baráku. A ani ne za 3 neděle, když jsem 
byl na fotbale v Albrechticích, tak mi jeho 
syn Jirka nabídl brigádu na sušce v ZOD 
v Žichlínku, tak jsem tam chodil asi 7-8 let 
od jara do podzimu.

Když se posuneme dále, jakožto nej-
starší muž v Lubníku, máte určitě 
i mnoho vzpomínek. Zmiňoval jste, že 
ve Vašem domě byla dříve kovárna, 
bylo v Lubníku ještě nějaké jiné zají-
mavé povolání?

Já myslím, že ne, akorát pamatuju krejčí-
ho, to byl Pan Kristek, bydlel v domě, kde 
teď bydlí Sommerovi. Myslím, že mi jed-
nou zkracoval kalhoty. A ještě si pamatuju 
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Pana Šemberu, to byl hodinář, bydlel tam, 
kde teď bydlí Dan Šemberů s  rodinou. 
Měl jsem hodinky, takový “cibule” a nešli 
mi, tak si pamatuju, že mi je spravil. Ale 
ani jeden to neměli jako zaměstnání

Dokázal byste vypíchnout nějaký roz-
díl mezi dobou minulou a dnešní?

Určitě doprava. Dřív to byla pohoda, teď 
tady jezdí kamiony a od jara do podzimu 
lítají „jezeďáci“. Provoz je všude a  po-
malu nemáš ani kde zaparkovat, to dřív 
nebylo. Kdybych se rozhodoval podle 
dnešního provozu, tak bych dům u silni-
ce neopravoval.

Jaký byl Váš klasický všední den po 
příchodu ze zaměstnání?

Pořád se něco dělalo. Vezmi si, dneska 
už nevidíš ani záhonky u baráků. Já jsem 
začínal s králíkama, postavil jsem si králí-
kárnu, to bylo úplně normální. Mně se ti 
tak dařili ten první rok, měl jsem 3 samice 
a věčně nevěděl, co s králíkama. Tehdá to 
ani nevykupovali, a tak se stalo, že dneska 
nemám králíky ani rád. No a pak od roku 
1986 jsem pěstoval nutrie, a  to byla pa-
ráda. Tehdá jsem prodával 1 kus za 50 Kč 
a kůže se vykupovaly za 250 Kč, jenže pak 
přišel 90. rok a  přestali vykupovat kůže, 
tak jsem to nakonec zrušil. No ale jak 
říkám práce byla furt, tady jsme měli kou-
sek pole na brambory, pak se sušilo a když 
jsem měl ty nutrie, tak jsem jezdil sekat na 
obecní cestu a  za Žichlínek k  trafostani-
ci. Vstal jsem o půl 5, vzal jsem auto, kosu 
a jel jsem to posekat a až potom jsem jel 
do práce. Jak říkám furt bylo co dělat.

Neodmyslitelnou etapou Vašeho živo-
ta bylo i vedení obce. V jaké době a jak 
dlouho jste byl starostou.

Byl jsem 1. polistopadový starosta a v úřa-
du jsem strávil 8  let. Kandidoval jsem za 
lidovce a  tenkrát bylo ještě devítičlen-
né zastupitelstvo, vyhrál jsem pět hlasů 
ku čtyřem. Upřímně jsem to moc nechtěl, 
věděl jsem, co to znamená, dělat to při 
práci. Nebyla to žádá sranda, tenkrát byl 
rozpočet obce jen jeden a půl milionu, to 
ti může říct tvoje máma, dělala tam v  té 
době účetní.

Co Vám toto období dalo do života?

Byla to práce s lidmi, kterou já jsem nikdy 
neměl. A nejhorší bylo to, že každému ne-
můžeš vyhovět, i  když bys rád. Rozumíš, 
někdo třeba přišel, že je teď hned potře-
ba třeba něco rozhodnout. Ty si to myslel 
dobře, ale ten dotyčný to tak neviděl a už 
byl problém na světě. Prostě jsem se sna-
žil každému pomoci a každému vyjít vstříc 
bez rozdílu, ale někdy to nešlo no.

Dokážete říci, na co jste pyšný, co 
se vám, jako zastupitelstvu obce 
povedlo?

To byla určitě plynofikace obce v  roce 
1997, za to jsem byl moc rád, že se to 
zvládlo. Ačkoli si lidé stěžovali, že je všude 
bláto, tak se to povedlo všechno bez pro-
blémů. Co se mi naopak nelíbilo, bylo to, 
že za komunistů se dělali akce Z, lidi cho-
dili na brigády a nereptali. Ale po revoluci, 
když jsem by tím starostou, tak už lidi na 
brigády moc chodit nechtěli.

Napadá Vás nějaká událost, která se 
v Lubníku odehrála a na kterou rád 
vzpomínáte?

Tenkrát Láďa Langhamerů, taky bývalý sta-
rosta, uspořádal setkání rodáků, to bylo 
dost veliký, to byla událost. Zasadila se lípa 
v parku. To bylo v roce 2005. To by se moh-
lo zopakovat.

Když se podíváme na současnost, co se 
Vám teď líbí na charakteru obce a na ve-
dení obce současným zastupitelstvem?

Určitě můžu říct, že to je lepší, když je 
starosta jako uvolněný a může se tomu vě-
novat. A  navíc když jsou ty dotace, že to 
může hlídat a starat se o to. Na druhou stra-
nu se mi nelíbí, že se dělá jen to, na co jsou 
dotace. Chodím do kostela a hradba kolem 
něj je obecní a  taky by snesla opravu, ale 
nejsou na to dotace. My, když jsme děla-
li ten plyn v obci, tak žádné dotace nebyly 
a obec si musela vzít úvěr. Stát nám nic ne-
dal. Ale jinak dělá se hodně a obec opravdu 
prokoukla. Udělaly se nějaký zadní ces-
ty, viděl jsem plán na zasíťování pozemků 
nad „pětkou“, předloni se udělalo to nový 
multifunkční hřiště. Starostovi i  vám jako 
zastupitelstvu fandím, ale starosta musí 
být ten tahoun.

Pomalu nám klepou na dveře Vánoce, 
jak je nejraději trávíte?

Nejraději je trávím v  rodině. S  manžel-
kou bydlíme sami, ale sami dva na Vánoce 
nikdy nezůstaneme, každý rok někam je-
deme. Povečeříme mezi čtvrtou a  pátou 
a  pak vrážíme k  jedné nebo druhé dceři. 
No a pak rád chodím na půlnoční.

Jaký vánoční dárek byste rád na-
šel letos pod stromečkem, nové auto 
například?

Cokoliv, je mi to jedno, každá maličkost 
potěší. V mým věku nový auto asi těžko už 
(smích). Mám všechno, nic nepotřebuju, 
hlavně zdraví.

Pomalu jsme se dostali ke konci a já 
bych se Vás chtěl zeptat, je nějaké 
moudro nebo nějaký poselství, vzká-
zat dnešním a budoucím generacím?

No asi ať si každý váží bližního svého. 
A  přál bych si, aby byl na tom světě ko-
neční mír a klid. Pořád slyšíš, jak se někde 
válčí, lidi umírají. To bych si přál, aby byl 
klid. A  aby se lidi snažili každému vyjít 
vstříc a  jednoduše se nějak domluvit, ne 
řešit všechno násilím.

A poslední otázka, jak se Vám žije 
doma s babičkou?

No dobře. Jako dá se říct, že se udržuji cel-
kem fit. Letos jsem byl 2x na Gansbergu, 
pěšky z Lubníka ne autem, jednou s Janou 
a  podruhé s Tomášem a  s  Janou. Nedělá 
mi to problém, nohy mě po tom nebolely. 
A proto můžu doma manželce hodně po-
máhat, vařím a uklízím.

Takže ještě jednou Vám moc děkuji za 
rozhovor. Vzhledem k tomu, že se blí-
ží Vaše narozeniny, tak bych Vám moc 
rád popřál všechno nejlepší, hlavně 
hodně zdraví. A přeji Vám i příjemné 
prožití Vánočních svátků.

Text: Miloslav Šubrt
Foto: Eliška Čapková



NAŠE OBEC NAŠE OBECZpravodaj obce Lubník 12/2024 Zpravodaj obce Lubník 12/2024

26 27

smysluplný objekt s  pomocí překládání. 
Mohou to být květiny, různé geometrické 
tvary, nebo třeba zvířátka, jak dokládá při-
ložená fotografie.

K  podzimu jistě patří dušičkové období 
a  s  tím spojená výzdoba. Že si výzdobu 
nemusíme kupovat, ale můžeme si ji z pří-
rodnin vyrobit sami dokládá fotografie 
paní Jitky Šilarové. Je vidět, že vyrobit se 
dá opravdu vše od věnečků přes kytice, 
nebo třeba truhlíky.

Krásnou pomyslnou tečku za naší soutěží 
přináší tvorba vánočních ozdob z korálků 

S koncem roku se také uzavírá naše celo-
roční přehlídka práce, tvorby a  inspirace 
s  názvem Šikovné ručičky. Celý rok jsme 
Vám v  jednotlivých číslech zpravoda-
je ukazovali výtvory našich spoluobčanů. 
Některé zajímavé činnosti jsme se Vám 
snažili představit detailněji v  samostat-
ných článcích. Pokud jsme Vás obohatili 
nebo inspirovali, tak naše snažení splnilo 
účel. Drobné odměny všem přispěvatelům 
určitě udělaly radost.

Do podzimního kola se zapojila naše stálá 
soutěžící Kristýnka Macháčková tentokrát 
s  ukázkou techniky, která se nazývá ori-
gami. Principem origami je přeměnit list 
papíru, případně něčeho podobného ve 

PODZIMNÍ KOLO ŠIKOVNÝCH RUČIČEK

Molzerová Vlasta

Šilarová Jitka

od paní Vlasty Molzerové. Tato technika 
výroby spočívá v  navlékání nejčastěji bí-
lých korálků na drátek, ze kterých se pak 
tvoří vločky, zvonečky a další vánoční tva-
ry. Pokud jsou ozdoby použity na celý 
vánoční strom, tak výsledkem je čistá krá-
sa. S touto technikou si Vás dovolíme blíže 
seznámit v následujícím článku.

Text: Eliška Čapková, Foto: Renata Macháč-
ková, Jitka Šilarová, Vlasta Molzerová

Macháčková Kristýna

Adventní čas se nám přiblížil a my dě-
kujeme za příjemný rozhovor, který 
nám poskytla paní Vlasta Molzerová. 
Povídali jsme si o  tvorbě vánočních 
ozdob z korálků a tematicky tak uza-
vřeli naši sérii rozhovorů s lidmi, kteří 
mají doslova šikovné ručičky a rádi se 
s námi o svoji zálibu podělí. Pro práci 
s korálky je důležitá hlavně trpělivost 
a  pečlivost. Jedná se o  práci nároč-
nou na čas. Je potřeba hodin a hodin 
tréninku, než získáte potřebnou zruč-
nost k  tomu, abyste vytvořili složité 
vánoční ozdoby.

Jak jste se ke tvoření ozdob dostala?

Vždycky mě bavily ruční práce a ráda jsem 
šila, pletla nebo háčkovala. V dřívější době 

nebylo oblečení tak dostupné, jako je teď, 
a tak se taková dovednost neztratila. Šila 
jsem oblečení pro svoje děti, nebo jim tře-
ba později háčkovala halenky. Nebyla to 
pro mne jenom nutnost, ale také zábava. 
Možná z tohoto důvodu jsem později od 
svých dcer dostala korálky a  první sešity 
s návody a začala tvořit.

ROZHOVOR S PANÍ MOLZEROVOU

O výrobě vánočních ozdob s paní Vlastou Molzerovou
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dle vlastní fantazie. Dále budete potřebo-
vat metr, kleštičky, štípací kleště a pokud 
se pustíte do výroby náramku, tak nylono-
vou nit. To je z  těch základních věcí vše. 
Samozřejmě internet je plný různých po-
můcek, záleží hodně na tom, do čeho se 
pustíte. Není však nutné vše kupovat, po-
kud jste šikovní, lze některé komponenty 
vyrobit i doma

Jaká je technika výroby vánočních 
ozdob?

Základní jsou dvě techniky. Při té první 
se dostanou koupit pevné navlékací drá-
ty, které se protáhnou středem například 
do tvaru hvězdy, a pak se na ně navlékají 

Jaké byly začátky vaší tvorby?

Nezačínala jsem s  vánočními ozdoba-
mi. První byly barevné korálky, ze kterých 
jsem vyráběla různé náramky, dárečky 
pro vnoučata do školky nebo motýly. Až 
za nějakou dobu jsem dostala od dcery 
sešity, kde byla popsána technika výroby 
vánočních ozdob a já to po malých krůč-
cích začala zkoušet. Této zálibě se věnuji 
zhruba 15  let a  nyní jsem již ve fázi, kdy 
už návod ani nepotřebuji. Stačí mi ozdo-
bu vidět a hned vím, jakým způsobem se 
vyrábí.

Co všechno k výrobě potřebujeme 
a kde to můžeme sehnat?

Skoro všechno objednávám na internetu. 
V Lanškrouně jsou některé potřeby k do-
stání, ale jenom okrajově. Našla jsem si 
některé oblíbené e-shopy, kde ráda naku-
puji. Na výrobu ozdob budete potřebovat 
drátek a pak korálky. Ty se vyrábějí v růz-
ných velikostech, barvách a  z  různých 
materiálů. Při jejich výběru se držte ná-
vodu, podle kterého budete ozdobu 
vyrábět. Většinou jsou zde uvedeny jejich 
počty i velikost. Druhou možností je výběr 

korálky. Každý cíp hvězdy se zakončí tak, 
aby korálky z drátku nespadly. Tato techni-
ka je méně náročná na čas a je jednodušší.

Druhou metodou je navlékání korálků na 
ohebný drátek, který se pak stáčí do růz-
ných smyček, kytiček a  z  toho pak může 
vzniknout mnoho tvarů od hvězdiček, 
vloček, zvonečků, kouliček a  podobně. 
Jedná se o již náročnější techniku a u jed-
né ozdoby strávíte klidně i  dvě hodiny. 
Navíc se leckdy stává, že ozdobu neudě-
láte najednou z jednoho kusu drátku, ale 
musíte udělat kusů více a vzájemně je pak 
propojit. Důležité je dodržet přesné počty 
korálků, aby byl výsledný tvar pravidelný.

Máte nějakou vlastní metodu nebo 
vychytávku?

Když jsem vyráběla náramky, tak jsem zjis-
tila, že u malých korálků jsou velmi malé 

dírky na opětovné protažení nylonové 
gumičky. Napadlo mě, že když gumičku 
nahřeji, pak zplacatím a následně nůžkami 
zastřihnu do dlouhé špičky, tak gumičku 
protáhnu. Dalším oříškem bývá zakončení 
drátku, nebo nitě tak, aby nebylo na vý-
sledném výrobku vidět. Je to celé hodně 
o trpělivosti a vytrvalosti.

Na čem aktuálně pracujete?

Mám kamarádku, kterou jsem tyto vánoč-
ní ozdoby také naučila vyrábět. Sem tam 
se navštívíme a  vzájemně si svoji tvor-
bu sdílíme. V  současné době vyrábíme 
ozdoby, do kterých zapracováváme leh-
ce probarvené skleněné korálky. Já jsem 
zvolila světle losovou barvu a  kamarád-
ka modrou. Vždy když některá z nás něco 
vytvoří, tak to té druhé vyfotí a  pošle. 
Vzájemně se tak inspirujeme.
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Tříkrálová sbírka každoročně pomáhá po-
třebným, a ne jinak tomu bude i v letošním 
roce. Sbírka se v naší obci uskuteční první 
lednový víkend v termínu 4. – 5. 1. 2025. 
Koledovat budou dvě skupinky se zape-
čenými putovními pokladničkami. Další 
informace ke sbírce a následně i o výtěž-
ku a  jeho využití se dozvíte z  webových 
stránkách: www.charitazabreh.cz.

Tříkrálová sbírka je evidována dle osvěd-
čení oznámení Magistrátu hlavního 
města Prahy ze dne 15.  10.  2012 č.  j. 
S-MHMP/1327710/2012 a  1340351/2012 
a v souladu s aktuálně platnými právními 
předpisy.

Text: Eliška Čapková

Vyrábíte si ozdoby jenom pro sebe, 
nebo je i prodáváte?

Ozdoby neprodávám, jejich výrobu beru 
jako relaxaci a  odreagování. Na vyrábění 
se musíte opravdu hodně soustředit a od-
počinete si od ostatních starostí. Ráda 
však vyrábím dárečky pro svoje známé, 
rodinu, nebo obdarovávám lidi okolo 
sebe, to mě dělá radost. Je to takový můj 
čas, který věnuji tomu, co mě baví.

Text: Eliška Čapková
Foto: Vlasta Molzerová, Eliška Čapková

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
2025 Soutěžit a  tvořit nás prostě baví, a  proto 

i letos navážeme na tradici a vyhlašujeme 
rok 2025 rokem VÝZEV. Po fotografické 
soutěži a šikovných ručičkách tady máme 
další pokračování. Výzvy budeme zveřej-
ňovat vždy na roční období, jako tomu 
bylo doposud. Informováni budete pro-
střednictvím zpravodaje a Facebookových 

stránek obce. O  objektivní hodnocení se 
postará porota složená ze zastupitelů. 
Nejkrásnější výtvory budou odměněny. 
Soutěžit se bude o  drobné věcné dary, 
sladké odměny a o kompletní sadu zbrusu 
nových pohlednic obce! Účastí v  soutěži 
dáváte souhlas se zveřejněním zaslaných 
fotografií ve zpravodaji obce, případně 
v rámci propagace soutěže na webových 
stránkách a na Facebooku.

Uzávěrky soutěže:

Zimní kolo 28. 2. 2025

Jarní kolo 31. 5. 2025

Letní kolo 31. 8. 2025

Podzimní kolo 31. 11. 2025

V  zimním kole si přijdou na své všechny 
děti a také rodiče-duší stále děti. Zadáním 
jsou totiž stavby ze sněhu a ledu. Fantazii 
a  nápadům se meze nekladou. Může 
to být sněhulák, socha ze sněhu nebo 
z ledu, bunkr, ledové království a podob-
ně. Pokud k  fotografii přiložíte krátký 
popisek, budeme rádi. Závěrem nezbývá 
nic jiného než si přát, aby mrzlo až prašti-
lo a  sníh zasypal ulice jako na obrázcích 
Josefa Lady.

Své výtvory posílejte na: 
mistostarosta@lubnik.cz.

Text: Eliška Čapková

NOVÁ SOUTĚŽ PRO ROK 2025
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KLUB DŮCHODCŮ

Film Vlny 21. 11. 2024

Nový český film režiséra Jiřího Mádla 
o příběhu dvou bratrů na pozadí událos-
tí roku 1967-1968 jsme společně shlédli 
v lanškrounském kinu. Po smrti rodičů se 
starší Tomáš stará o mladšího Pavla a čelí 
velkým složitým rozhodnutím. Věta, kte-
rá nás provází celým dějem je k zamyšlení 
pro nás všechny: „ Na chvíli se prosím za-
stavte a rozmyslete si – kdo a co je pro vás 
v životě nejdůležitější.“

Text i foto : Marie Janská

Z KLUBU DŮCHODCŮ

Návštěva divadelního představení 
18. 10. 2024

V pátek 18. 10. 2024 jsme se byli podívat 
na komedii „Manželství v  kostce“, které 
se odehrálo v Kulturním domě v Lukové. 
Představili se nám známí herci - Zuzana 
Kronerová a  Oldřich Navrátil, kteří nám 
dokonale předvedli svůj komediální ta-
lent. Sešlo se nás sice méně, než bývá 
obvyklé u  jiných akcí, ale sál v  Lukové 
byl obsazený do posledního místečka. 
Páteční večer se nám vydařil a my se bu-
deme těšit na další kulturní akce.

Text : Vlasta Knápková
Foto : Marie Janská

KLUB DŮCHODCŮ

Pozor na šmejdy

Ve čtvrtek 14.  11.  2024 jsme měli schůz-
ku se sympatickým praporčíkem Lukášem 
Knápkem, sloužícím u  Policie ČR 
v  Lanškrouně. Měl pro nás připravenou 
přednášku o  kyberšikaně přes mobilní 
telefon. Varoval nás před různými postu-
py podvodníků hlavně na starších lidech. 
Kdyby Vás někdo přesvědčoval jménem 
banky, ať mu sdělíte PIN k účtu, ihned ho-
vor ukončete! Banka PIN po Vás přes mobil 
nikdy nechce.

Bylo to velmi zajímavé povídání, ani se 
nám domů nechtělo a už se těšíme na dal-
ší setkání.

Text : Anna Kalousová
Foto : Marie Janská
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Text: Jakub Karel
Foto: Jakub Karel, Eliška Čapková

TJ SOKOL LUBNÍK

Letošní drakiáda 12. 10. 2024 se povedla 
nejen počasím – svítilo a oproti předcho-
zím rokům i  více foukalo, ale i  počtem 
účastníků. Registrovalo se celkem 29 dětí 
a dospělých s draky. Ne všem se však po-
dařilo chytit ten správný vítr a poslat draka 
vysoko do nebe. I tak si všichni mohli vy-
chutnat párek nebo špekáček a pobavit se 
v dobrém kolektivu s ostatními.

Příjemným bonusem pro pár šťastných 
byly houby posbírané cestou, nebo pří-
mo v lese

Díky všem účastníkům a za rok na stejném 
místě.

DRAKIÁDA

TJ SOKOL LUBNÍK
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TJ SOKOL LUBNÍK

Adventní víkend patří v  Lubníku každo-
ročně dílničkám pro děti a  slavnostnímu 
rozsvícení vánočního stromu v parku před 
obecním úřadem. Letošní akce se konala 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU A TVOŘIVÉ 
DÍLNIČKY

v sobotu 30. 11. 2024 proto, aby se nekří-
žila s  podobnými akcemi v  okolních 
obcích. Na sále bylo připraveno občers-
tvení, punč, svařák a  napečeno čerstvé 
cukroví. Pro děti stanoviště, na kterých 
mohly vyrábět výrobky s  vánoční téma-
tikou a  odnést si je domů. Účastníci se 
okolo 17  hodiny přesunuli ven, kde se 
hromadně odpočítalo rozsvícení betlému 
a vánočního stromu s okolní výzdobou.

Děkujeme všem zúčastněným a  jménem 
TJ SOKOL Lubník přeji všem krásné a klid-
né Vánoce.

Text: Jakub Karel
Foto: Jakub Karel, Vojtěch Brejša

SDH LUBNÍK

Obec Lubník se neustále snaží dovy-
bavovat zásahovou jednotku sboru 
dobrovolných hasičů. Pokud se naskyt-
nou nějaké dotační možnosti, snaží se jich 
využít. Během letošního roku se to poved-
lo hned dvakrát.

Úplně čerstvou novinkou je nový pří-
věs pro hašení, který vhodně doplní 
vybavení našeho hasičského dopravního 
automobilu Ford Transit. Technické pod-
mínky a vybavení přívěsu jsou stanoveny 
Hasičským záchranným sborem České 
republiky a  výrazným způsobem kom-
plexně zmodernizovaly úroveň vybavení 
jednotky. Jedná se zejména o novou stří-
kačku PS 15 s příslušenstvím.

Dotace byla poskytnuta z  Integrovaného 
regionálního operačního programu 

prostřednictvím MAS Lanškrounsko, z. s. 
Náklady na pořízení přívěsu byly ve výši 
963 150 Kč a  dodavatelem byla společ-
nosti ZHT Group, s. r. o. Dotace nám byla 
poskytnuta ve výši 923 998 Kč.

Dále byly během roku jednotce SDH poří-
zeny nové zásahové prostředky 
jako jsou přilby, rukavice, zá-
sahové kalhoty, neprořezové 
návleky, lana, pracovní pás 
s  karabinou, držáky na svítilny, 
a  to vše v  hodnotě 88 156 Kč. 
Dotace byla poskytnuta 
z  Programu obnovy venkova 
Pardubického kraje prostřed-
nictvím MAS Lanškrounsko, z. s. 
ve výši 61 831 Kč.

Text: Eliška Čapková
Foto: Martin Prokop Totušek

POŘÍZENÍ PŘÍVĚSU PRO HAŠENÍ A NOVÝCH 
ZÁSAHOVÝCH PROSTŘEDKŮ PRO JSDH LUBNÍK
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VÁNOČNÍ OTEVÍRACÍ DOBA OBCHODU
15. 12. 2024 Stříbrná neděle zavřeno

16. 12. 2024 Pondělí 7:00–12:00 14:00–16:30

17. 12. 2024 Úterý 7:00–12:00 14:00–16:30

18. 12. 2024 Středa 7:00–12:00 14:00–16:30

19. 12. 2024 Čtvrtek 7:00–12:00 14:00–16:30

20. 12. 2024 Pátek 7:00–12:00 14:00–16:30

21. 12. 2024 Sobota 8:00–10:30

22. 12. 2024 Zlatá neděle zavřeno

23. 12. 2024 Pondělí 7:00–15:00

24. 12. 2024 Štědrý den zavřeno

25. 12. 2024 1. svátek vánoční zavřeno

26. 12. 2024 2. svátek vánoční zavřeno

27. 12. 2024 Pátek 7:00–12:00

28. 12. 2024 Sobota 8:00–10:30

29. 12. 2024 Neděle zavřeno

30. 12. 2024 Pondělí 7:00–12:00

31. 12. 2024 Silvestr 7:00–12:00

01. 01. 2025 Nový rok zavřeno

02. 01. 2025 Čtvrtek 7:00–12:00 14:00–16:30

03. 01. 2025 Pátek 7:00–12:00 14:00–16:30

SDH LUBNÍK

V  sobotu 26.  října  2024 se otevřely dve-
ře hasičské zbrojnice veřejnosti. K  vidění 
byly prostory zbrojnice, vystavený pra-
por, hasičská šatna se zásahovými obleky, 
hasičská technika, automobily a nový ha-
sičský přívěs včetně veškerého vybavení. 
Na stolech bylo připraveno výborné ob-
čerstvení. Součástí programu byla také 
ukázka nové výkonné stříkačky. Děti si 
mohly vyzkoušet, jaké to je sedět za volan-
tem naší krásné Pragy RN a pokud se jim to 
líbilo, možná se k nám v budoucnu přidají.

Za SDH Lubník Eliška Čapková
Foto: Iveta Langrová

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ HASIČSKÉ ZBROJNICE

Připomínáme, že je možné žádat o příspě-
vek na dopravu pro děti s trvalým bydlištěm 
v Lubníku navštěvující mateřskou školu. Je 
nutné přinést vyplněnou a potvrzenou žá-
dost na Obecní úřad. Příspěvek činí 200 Kč/
měs. a  je vyplácen ve čtvrtletních interva-
lech, dle směrnice o poskytování příspěvku, 

jak jsme Vás již informovali v  předchozím 
vydání zpravodaje.

Žádosti jsou ke stažení na stránkách obce: 
https://lubnik.cz/obecni-urad/uredni-
-deska/ dokument s názvem Příspěvek na 
dopravu 2024 -2025.

Text: Renata Totušková

PŘÍSPĚVEK NA DOPRAVU DO MŠ
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Signály, podle kterých rozpoznáte 
podvodnou SMS zprávu či email:

■ Očekáváte obdobnou zprávu?

■ Je od Vás vyžadována rychlá reakce?

■ Obsahuje text gramatické nebo pravopisné chyby?

■ Byli jste požádáni, abyste na stránkách zadali své  
 osobní či bankovní údaje?

■ Vyvolává ve Vás zpráva emoce, jako například strach,  
 zvědavost nebo radost?

■ Obsahuje webová adresa ve zprávě podtržítka, 
 pomlčky nebo zaměněné či zpřeházené znaky?

Na tyto zprávy nereagujte a odkazy 
tohoto typu nerozklikávejte.

Na co si dát pozor při 
podvodných telefonátech:
■ Je číslo, které Vám volá, neznámé?

■ Vytváří ve Vás volající pocit naléhavosti  
 nebo vyžaduje rychlou reakci?

■ Vzbuzuje ve Vás telefonát silné emoce,  
 jako například strach, zvědavost nebo  
 radost?

■ Žádá Vás volající o něco neobvyklého  
 nebo podezřelého?

Pokud máte jakékoli pochybnosti 
nebo se cítíte nepříjemně, jedno-
duše zavěste. 
Je lepší být opatrný, než riskovat.

Buďte vždy bdělí a vyhodnocujte kriticky, zda se nejedná o podvod.

Podvodné SMS a emaily obsahují odkazy na falešné webové stránky. 
I falešné stránky mohou vypadat identicky jako oficiální stránky.

Ahoj dědo, mám nové 
číslo, potřeboval bych...

Dobrý den, tady 
Policie České republiky, 

musíte urychleně... 

Dobrý den, tady Vaše  
banka, jaké jsou Vaše.... 

MPSV varuje před 
podvodnými SMS, 
emaily a telefonáty
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